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Besvarelse af spørgsmål nr. 709 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 709 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. marts 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 
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Thomas Seremet 

  

   
   
Folketinget  
Retsudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark  
  
   
   
 

 

Dato: 9. april 2025  
Kontor: Økonomikontoret 
Sagsbeh: Anna Rosdahl 

Christiansen 
Sagsnr.: 2025-03527 
Dok.: 3664149 

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

T +45 7226 8400

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 709

Retsudvalget 2024-25



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 709 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren oplyse, hvad det vil koste at få indført et 
funktionelt IT-system for landets politifolk, som er moderne og 
brugervenligt?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet kan indledningsvis oplyse, at politiet har mange 
forskellige it-systemer, som på forskellig vis understøtter 
politiets opgaveløsning.  
 
Politiets it-systemer består af en række ældre og kritiske 
systemer, der bygger på gammel it-arkitektur og/eller teknologi 
(såkaldt legacy). Disse systemer inkluderer bl.a. 
sagsstyringssystemet POLSAS og Det Centrale 
Kriminalregister (Kriminalregisteret).  
 
Udgifterne til modernisering af enkelte eller flere af politiets it-
systemer vil afhænge af det konkrete projekt, herunder om 
systemerne moderniseres, levetidsforlænges eller helt 
udskiftes.” 

 
Det er af høj prioritet for mig, at politiet får bedre forudsætninger for, at 
sagsbehandlingen er sikker og effektiv, at forbrydelser opklares, og at de 
digitale muligheder udnyttes. 
 
Der er med flerårsaftalen for politiets og anklagemyndighedens økonomi 
2021-2023 afsat midler til at tage de første nødvendige skridt til at 
modernisere politiets og anklagemyndighedens it-systemer. 
Moderniseringen er en kompleks og tidskrævende proces, og det bliver 
derfor også et tema, vi kommer til at drøfte i de kommende forhandlinger 
om en ny flerårsaftale, som vi starter op senere i foråret.   
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